
3. Interpelacia poslanca Narodnej rady Slovenskej republiky Jana Micovskeho na ministra 
zivotneho prostredia Slovenskej republiky Jana Budaja podana 30. septembra 2022 vo veci 
uzatvorenia zmluv o prevode dreva vyt’azeneho v narodnom parku



Vazeny pan minister Budaj,

Dfia 22.09.2022 son: v ramci bodu Interpelacie poslancov predniesol nasledovne:

Vazeni obcania, vazene kolegyne, kolegovia.

n

Narodna rada Slovenskej republiky, Namestie A. Dubceka 1, 812 80 Bratislava 
jan.micovsky@nrsr.sk

Jan Micovs^
poslanec J/drodnej rady Slbvens^j repu6R^

potrebujeme vari este iny dokaz o vyzname lesov ako tohtorocne extremne pat'storocne 
sucho? V tejto suvislosti treba zdoraznit', ze lesy su najvacsim rezervoarom vody, obsahuju 
styrikrat viacej tejto vzacnej tekutiny ako vsetky vodne toky a nadrze Slovenska dohromady. 
Aby mohli lesy plnohodnotne plnit' vsetky svoje funkcie vratane vodoochrannej, must sa 
v nich hospodarit' prirode blizkym sposobom, a to aj v narodnych parkoch tak, ako to uklada 
zakon. Medzi vzacne produkty takehoto hospodarenia patri aj drevo, a to aj palivove.

V sulade sust. cl. 80 zakona c. 460/1992 Zb. Ustava Slovenskej republiky vplatnom 
zneni a ust. § 129 zakona c. 350/1996 Z. z. o rokovacom poriadku Narodnej rady Slovenskej 
republiky v platnom zneni si Vam dovol'ujem podat' nasledovnu interpelaciu.
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Mohli by sme sa zamysliet' nad podstatou, preco je tarn vsunuty prave takyto zvlastny 
spdsob, ze jedni vyrabajii a druhi predavaju, no budis, mozno by sme vedeli najst' aj nejake 
racionalne argumenty v prospech takehoto znenia. Anapokon, ako hovori rimske pravo, 
tvrdy a mozno aj zly zakon, ale zakon, tak ho dodrziavajme. Nuz a tu je prave problem. V 
tomto § 50 ods. 19 je este jedna veticka, podl'a ktorej drevo vyrobene v narodnych parkoch, 
predavaju organizacie lesneho hospodarstva - na zaklade zmluvy. A tu je podstata mojej 
interpelacie na pana ministra Budaja, naozaj v dobrom a pre dobre, nemam zaujem hl'adat' 
sposoby, ako si rypmit'. Ja si pana ministra Budaja po mnohych strankach vazim, aj ked' po

Pod'me k veci. Predstavte si obcanov v obciach v okoli narodnych parkov, ktori boli 
oddavna zvyknuti zabezpecovaf vykurovanie svojich pribytkov palivovym drevom 
z okolitych lesov. Taketo drevo je aj v sucasnosti pripravene v narodnych parkoch, obcania si 
ho vsak nemozu kdpit'. Spravy narodnych parkov im ho totiz nemdzu predat'. Je to paradox, 
teraz, ked' klepe na steny zima a kdesi v nevel'kej dial'ke aj pasy tankov agresora, pricom pocut' 
skripot zatvarajucich sa kohutikov s plynom, tak teraz chodia obyvatelia podhorskych obci
V narodnych parkoch okolo uz vyrobeneho paliva bez moznosti kiipit' si ho. Preco je to tak? 
No preto, lebo sme do zakona c. 326/2005 Z. z. o lesoch vlozili paragraf 50, ktory spominal aj 
pan poslanec Kazda, ktory tarn bol vsunuty prave v suvislosti s rozdelenim spravy lesov 
medzi dva rezorty, ktore som dlhodobo kritizoval a ktore povazujem za skodlive pre nasu 
krajinu aj dues. To je vsak ina tema. Spommany § 50 hovori, ze drevo, ktore sa vyt'azi
V narodnych parkoch, sa moze predavat' len prostiednictvom organizacie statnych lesov.

3 G "'03*" LwLf-

Cislo spisu. i

1^^9.202^LU
Bran^lav^

mailto:jan.micovsky@nrsr.sk


Dakujem. Skoncil som.
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mnohych strankach sme nenasli, zial'bohu, kedysi spolocnii rec, ale ok, zapas idei patri do 
demokracie.

Musim sa vsak pana ministr a spytaf, kedy budu zmluvy, ktore su podmienkou predaja 
dreva z narodnych parkov s organizaciami statnych lesov uzatvorene? Je predsa nezmyselne, 
ak je palivove drevo na viacerych miestach nachystane, no spotrebitelia mozu dnes okolo neho 
iba chodit' bez moznosti kiipy.

Vazeny pan
Jan Budaj
Minister zivotneho prostredia Slovenskej republiky 
Ministerstvo zivotneho prostredia Slovenskej republiky 
Namestie Eudovita Stura 1
81235 Bratislava

Narodna rada Slovenskej republiky, Namestie A. Dubceka 1, 812 80 Bratislava 
jan.micovsky@nrsr.sk

Povazujem za spravne uzatvorit' ich okamzite. Nemozeme predsa I'ud'om rozpravat' 
"my sme sa tym paragrafom trocha sekli, pockajte este dva-tri mesiace a nejak to napravime". Oni to 
palivo potrebuju uz teraz, v podhorskych oblastiach sa uz kiiri.

9dicovsky
poslanec ^Hdrodnej rady Skvens^j repu6[i^

Prosim pana ministra Budaja, aby vynalozil vsetky svoje moznosti, ktore ma aj s panom 
ministrom Vlcanom, aby paragraf, ktory na seba uplietli dodrzali a zmluvy o predaji dreva 
bez meSkania uzatvorili, lebo je absurdne, aby jednym z dosledkov prevodu spravy 
narodnych parkov bolo to, aby sa I'udia na pripravene palivove drevo mohli iba pozerat'...
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